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30. August  2018 

 

 

I medfør af § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersusiut:  

 

1. Har Naalakkersuisut planer om optælling af ulvebestandene?  

a. Hvis ja, hvis optællingen viser at der er for mange ulve, vil Naalakkersuisut åbne 

op for fangst af ulve i bestemte områder? 

b. Hvis nej, vil Naalakkersusiut på andre måder handle mod ulvebestandene? 

 

(Medlem af Inatsisartut Mikivsuk Thomassen, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 

I de senere år er problemer med ulve spredt sig fra den nordligste del af Grønland ned til Qaanaaq. 

Især i de senere år ytrer fangere at ulvene gør et stort indhug hos både moskus- og 

rensdyrbestanden, og man siger nu at man ikke længere møder rensdyr, som man ellers gjorde 

tidligere. Jeg mener at hvis fangstdyrene i det nordligste egne af vort land ikke skal udryddes, bør 

man gøre en indsats mod ulvene. Jeg er bekendt med, at moskusokserne nu kommer helt ind til 

Siorapaluk bl.a. også på grund af for stor ulvebestand i Nordgrønland, og da ulvene gør en stor 

indhug i bestandene, ønsker jeg at Naalakkersuisut gør en indsats imod dette. 

 

Jeg søger om at modtage svar indenfor 10 arbejdsdage. 
 


